

ACC

10000/120/4415

11 Q

10000/120/4415

11 Q

Captured Enemy Equipment(3666
3678)

MAR. - Ap. 1946

MESSAGE FORM

FROM :- HQ NAPLES AREA

TO :- List 'B'

30 1640 D

QG 561 (.) Unclassified (.) Ref this HQ letters Q 561 dated 9 Jan 46, 9 Feb 46 and 11 Feb 46 (.) Monthly returns of Captured Enemy Material as called for in our a/q letters are no longer required (.) All instructions ref monthly returns are hereby cancelled

DONE *SP. 1/6/46*

AS WRITTEN

IN CIPHER

DEGREE OF PRIORITY

Signed.....

John W. Laff

*see 3A
4A
5A*

11Q

1 JUN 1946
3678

FIRE

12A

Subject :- Captured Enemy Transport.

10 British Liaison Unit
Torre del Greco
Tel. Naples 55802
11/2

S & T
3 District

3 Apr 46

Fiat GAP/ A5320599

Fiat GAP/ A5321846

1. Ref conversation Major WIVELL - Captain MURRAY speaking re the above vehicles the following is the only information that has been obtained from Italian Territorial H. Naples.
2. Fiat GAP/ A5320599 was on charge to 227 Division but has been evacuated to 10 Repair Unit AGNANO.
Fiat GAP/ A5321846 is on charge to 714 S-I-ITI Regt San GIOVANNI a TROVATO.

EM/66

fall

3673

Lt-Col.
CS.

Subject :- Truck for French H₁ in Naples

11A
Tele. rial H₁., NAPLES
2/2215/Serv.
13 Mar 46

10 B.L.U.

Reference our conversation with Tenente CAGGIATI, we inform that this H₁, on account of the heavy demand on transportation which is made on 10 Transport Coy, cannot supply the trucks for the recovery of material on behalf of French H₁ in Naples.

(Sgd) E. GIORDANO, Col.
Chief of Staff

bb

11/8
20 MAR 1946

3676

REF 35A FILE 50/8

REF. FOLIO 11A FILE 11/Q 354



COMANDO MILITARE TERRITORIALE DI NAPOLI

CAPI UFFICIO SERVIZI

N. 2/1270 /Serv.di,prot. Napoli 18 marzo 1946

Oggetto: Autocarro per il Comando Francese in Napoli.

AL IO° B. L. U.

N A P O L I

A seguito della intercorsa conversazione col Tenente GAGGIATI si comunica che questo Comando, a causa delle numerose esigenze di trasporti che impegnano la IO^ Compagnia Trasporti, si trova nella impossibilità di poter fornire gli automezzi per il ritiro di materiali per il Comando Francese di Napoli.

d'ordine

IL COLONNELLO CAPO DI S. M.

-E. Giordano-

E. Giordano

3675

REF FOLIO 33A FILE 50/8

10A

Subject :- Delivery of French ammunition to
67 Depot, Aversa.

CMPT. French Detachment of
NAPLES
696/4

15 Mar 46

Officer Commanding Territorial Artillery HQ., NAPLES

I inform you that I went on Mar 13 to H.Q. 10 BLU (MMA) Naples, in order to take accord as to the best way in which French ammunition, returned by Italian Territorial HQ., could be transported between the station of Aversa and the French Depot of Aversa.

By agreement with Major Davie, of 10 BLU, it was agreed that transportation of said ammunition would be assured, as far as possible, by means of 3 or 4 British trucks.

Should it be necessary, 10 BLU Naples was ready to ask M.M.I.A., Rome, extra transportation, in case the trucks at disposal of 10 BLU would not be sufficient.

I therefore beg you to expedite as soon as possible the delivery, by rail, of French ammunition up to the AVERSA Railroad station; so as to prevent the delay at the AVERSA Station, and in order to prevent the railways wagons charged with ammunition from stopping too long in said Station, it is suggested that around 40 tons a day of ammunition could be taken to the French Depot.

(Signed) DEBIENRE, Chef d'Escadron
Commander French Detach. N PLES

BB

19 MAR 1946

11-8 3673

0/0
G.M.F.I. DETACHEMENT
FRANCAIS DE NAPLES

Naples, le

Mars 1946

33A

N° 696 /4

REF Folio 12A FILE 11/9

Le Chef d'Escadron DUBINCH, Commandant
Le Detachement Francais de NAPLES

S U B J E T :

Livraison des munitions
francaises au depot 67
a AVERSA .

Monsieur le General, Commandant
l'Artillerie Territoriale
de NAPLES

J'ai l'honneur de vous informer que je me suis
rendu le 13 Mars a la M.M.I.A. de Naples a l'effet de determiner les
conditions dans lesquelles le transport des munitions francaises resti-
tuees par le Commandement Territorial Italien de Naples pourraient etre
transportees entre la gare d'Aversa et le depot francais d'Aversa .

En accord avec le Major DAVIE Chef de la M.M.I.A.
de Naples, il a ete convenu que le transport de ces munitions serait as-
sure dans la mesure du possible par 3 ou 4 camions anglais .

Le cas echuant la M.M.I.A. de Naples demanderait
des moyens de transport supplementaires a la M.M.I.A. de Rome dans le
cas ou elle ne pourrait assurer par ~~ses~~ propres moyens les transports
prevus.

En consequence, je vous prie de bien vouloir faire
procéder des que possible a l'expedition des munitions francaises par
voie ferree sur la gare d'Aversa, afin d'eviter le stationnement

... / ...

(- 2 -)

prolonge de wagons charges de munitions en gare d'Aversa, la cadence
de livraison journaliere pourrait atteindre 40 Tonnes environ .

Debrief

Copie a :

- C.M.F.I. Mission Guerre
Leans Bureau - ROMA
" a titre de G.R. "
- M.M.I.A. NAPIES (pour information) /
- Atelier de Naples (pour Attributions)

3672

REF 6210 32A FILE 5078

CHIEF French Detachment of
NAPLES
692/4

9A

13 Mar 46

Officer Commanding Territorial Artillery HQ., Naples

Ref your C.A. No.1203, with which you asked me to let you know if the delivery of ammunition could be resumed shortly.

I am now in position to inform you that French Recovery Services are ready to receive, in the very near future, French Material and Ammunition which are now stored in Italian Depots.

As per agreements actually in force :

The recovery of Infantry and Artillery material will be done in San Giovanni Station, and French Services will provide man labour and transportation to bring said material to Viscosa.

French Services will receive French ammunition at the 67 Depot of Aversa, transportation and safety from Aversa Station to 67 Depot being furnished by Italian Services.

Up to date French Services of Naples have ensured, through their own means, the transportation of a large part (roughly 2/3) of ammunition recuperated. In January and February they recuperated French ammunition stored in the Capodimonte, Piano di Quarto, Capua, Scarfatti Depots.

It must be now considered that, by reason of the reduction of French Military in Italy, our means of transportation are growing less and less.

Therefore I request that you will ensure delivery of said ammunition to 67 Depot by strictly Italian means.

BB

(Sgd) DEBIERRE, Chef d'Escadron
Commander French Detach., Naples

19 MAR 1946

3671

11-4

N° 692 1/4 - REF Folio 9A FICE 11/8

32A

Le Chef d'Escadron DEBIEUX
Commandant le Détachement
Français de Naples.

à

M. Le Général Commandant
l'Artillerie Territoriale
de Naples

Par lettre C.A. N° 1203 vous avez bien voulu me demander de vous faire connaître si la reprise des expéditions des munitions doit être prévue à brève échéance.

J'ai l'honneur de vous informer que les Services français de récupération de Naples sont prêts à recevoir dans les délais les plus courts le matériel et les munitions françaises stockées dans les dépôts italiens.

Conformément aux accords en vigueur :

-La récupération du matériel d'armement d'infanterie et d'artillerie se fait en Gare de San Giovanni et les Services français fournissent la main d'œuvre et les moyens de transport pour amener ce matériel à la Viscosa.

-La réception par les Services français des munitions françaises doit se faire au Dépôt 67 d'Aversa, la manutention et le transport de ces munitions de la Gare d'Aversa jusqu'au Dépôt 67 étant assurés par les Services italiens.

Jusqu'à ce jour les Services français de Naples ont assuré par leurs propres moyens le transport d'une importante fraction (2/3 environ) des munitions récupérées; en particulier, ils ont récupéré en Janvier et Février les munitions françaises stockées dans les dépôts de Capodimonte, Piano d'Arto, Capua, Sora, etc.

-Cependant il y aurait lieu de considérer qu'en raison de la diminution des effectifs militaires français en Italie, nos moyens autos sont de plus en plus réduits.

En conséquence j'ai l'honneur de vous demander de bien vouloir faire assurer la livraison des munitions au Dépôt 67 par des moyens strictement italiens.

Par lettre C.A. N° 1203 vous avez bien voulu me demander de vous faire connaître si la reprise des expéditions des munitions doit être prévue à brève échéance.

J'ai l'honneur de vous informer que les Services français de récupération de Naples sont prêts à recevoir dans les délais les plus courts le matériel et les munitions français stockés dans les dépôts italiens.

Conformément aux accords en vigueur :

-La récupération du matériel d'armement d'infanterie et d'artillerie se fait en Gare de San Giovanni et les Services français fournissent la main d'œuvre et les moyens de transport pour amener ce matériel à la Viscosa.

-La réception par les Services français des munitions françaises doit se faire au Dépôt 67 d'Aversa, la manutention et le transport de ces munitions de la Gare d'Aversa jusqu'au Dépôt 67 étant assurés par les Services italiens.

-Jusqu'à ce jour les Services français de Naples ont assuré par leurs propres moyens le transport d'une importante fraction (2/3 environ) des munitions récupérées; en particulier, ils ont récupéré en Janvier et Février les munitions françaises stockées dans les dépôts de Capodimonte, Piano Quarto, Capua, Sorrento.

-Dependant il y aurait lieu de considérer qu'en raison de la diminution des effectifs militaires français en Italie, nos moyens autos sont de plus en plus réduits.

En conséquence j'ai l'honneur de vous demander de bien vouloir faire assurer la livraison des munitions au Dépôt 67 par des moyens strictement italiens.

COPIE A

- Atelier Fixe de Naples
- M.M.I.A.-Naples-
- "Pour Information"
- C.M.F.I. Mission Guerre 4° Bureau
- (suite à accord verbal)
- " à titre de Compte-Rendu "



C.M.F.I. DETACHEMENT
FRANCAIS DE NAPLES

S.P. 70.161 12 March 1946

No. 668 /4

8A

From: French Detachment Headquarters in Naples.

To: M.M.I.A. Naples.

SUBJECT: Munitions and weapons recovered in Naples.

Here enclosed two lists showing the French weapons and munitions which ~~will~~ have been recovered from Italian depots on 1 March 1946.

The materiel which still has to be recovered is in "la Viscosa" refinery.

The French munitions are in Depot Bay 67, in Aversa.

13 MAR 1946



Chef d'Escadron DEBIERRE,
Commanding officer of the
French Detachment in Naples.

Debiere

11309

OMFI - DETACHEMENT
FRANCAIS DE NAPLES

No. 668 /4

S.P. 78.161, 12 Mars 1946

- Etat de materiel armement recupere a Naples.
- Etat de munitions recuperees a Naples.

Transmis
a la M.M.I.A. de Naples

-pour information-

- Les deux etats ci-joints donnent la situation au 1er Mars 1946 du materiel d'armement et des munitions et artifices francais qui ont ete recuperes venant des depots italiens.

- Le materiel d'armement restant a expedier est stocke a la Viscosa.

- Les munitions francaises sont stockees au Depot Bay 67 a Aversa.



Chef d'Escadron DEBIERRE,
Commandant le Detachement
francais de Naples.

3668

B.Y.
 COMMANDEMENT DES MISSIONS
 MILITAIRES FRANCAISES EN
 ITALIE

MISSION GUERRE
 4ème Bureau

ETAT DES MUNITIONS RECOVEREES A NAPLES

-:-:-:-

DESIGNATION	Recupérées	Expédiées	destruites	A expédier	OBSERVAT.
I.- INFANTERIE					
- Cartouches 7 m/m 5	3.807.460	3.500.000		307.460	
- Cartouches 8 m/m	313.503	287.448		26.055	
- Obus de 50 m/m	5.670	5.670			
- Grenades	2.576		200	2.376	
- Cartouches 25 m/m	7.496	2.600		4.896	
II.- ARTILLERIE					
- Obus de 155	15.909	5.248	150	10.511	
- Gargousses de 155	4.770			4.770	
- Obus de 105	3.398	987	50	2.361	
- Bouilles de 105	3.260			3.260	
- Obus de 75	24.110	5.547	1.000	17.563	
- Cartouches de 75	21.084	20.121		963	
- Bouilles	13.915	6.240		7.675	
- Fusées	52.416	6.000		46.416	
III.- ARTIFICES					
- Petards	667 es.		264 e.	403 e.	3600
- Mélinite	2.581 bidons		356 bidons	2.225 bidons	

B.Y.

GOVERNEMENT DES MISSIONS
MILITAIRES FRANCAISES EN
ITALIE

MISSION GUERRE

Service du Matériel

MATRIEL ARMEMENTS REVUE A NAPLES

-:-:-:-:-

DESIGNATION	Quantité reçue	Quantité expédiée	Reste à expédier	OBSERVATIONS
<u>ARMEMENT</u>				
Canons	96	46	39 + 11 = 50	
P.M.	603	380	223	
Mitrailleuses	51	29	22	
Trépiers	11		11	
Canons de mitrailleuses	5		5	
Fusils	2.173	1.049	1.124	

3606

[1 6 8 4]